
 
Referat af Klima-møde-Bomhoff 21.2.2023 
Til stede: Simon, Elin, Jens, Inge Kolind og Inge Tofte 
 
 

1. Tidsplan for projekter, vi anbefaler skal sættes i værk:  
a) Klimaudvalget samler det materiale, vi har om klimaforbedringer (mulige løsninger i 

forhold til retningslinjer for ejendommen, priser osv).  
b) Mulige milepæle i processen:  

o møde med og præsentation for bestyrelsen i maj 
o Samlet præsentation for alle beboere på GF i september. 
 

2. El-forbrug:  
Vi venter på den nye energimærkning, hvor fælles elforbrug bliver kortlagt. Vi anbefaler at 
al belysning i opgangene tænder efterhånden som man kommer på etagerne styret af 
følere og LED-pærere allevegne.  Desuden mulighed for at garagebelysning styres af en 
timer. 

 
3. Elevatorfirmaets mail om elevatorer fra 24.11.2016:  

Vi anbefaler, at bestyrelsen undersøger, om det kan betale sig at ændre lyset i 
elevatorerne, så det kun tænder, når den bruges   

 
4.  Hvilke solceller, er bedst og realistisk at anvende set i et samlet regnestykke for 
klimapåvirkning.   (Produktion, opsætning osv).  

Før der bliver tale om hvilke solceller, der kan avendes, skal vi vide, om der er et krav om 
rødt tegl. Sort skiferlignende vil give en bedre effekt. Det betyder, at der skal undersøges 
forskellige scenarier: 
1) Hvad må vi på ejendommens tag? Inge Kolind undersøger lokalplanen om der er krav til 

taget: rødt eller sort og om vi må lægge solceller ovenpå. 
2) Simon undersøger variantstudier: Hvad er mest effektivt: rødt tegl eller sort skifer eller 

tegl med solceller ovenpå. 
 

5. Angående punkt 3 om vaskekælder i bestyrelsens referat fra jan 23:  
Vi anbefaler at hele ejendommen arbejder sig frem imod et fælles vaskeri (efter at de 
gamle maskiner er udtjent) der kobles på tagets solcelle-strøm med nye maskiner der 
anvender regnvand – en ordning, der formodentlig kan blive billig.  

  
Næste møde 27.3. kl.19.30 hos Inge Kolind nr.6, 5tv. 


